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2012 
 

Januar: Ceremonimester Jack 

Big Bowl 

Frokost Restauranten 

Februar: Ceremonimester Finn  

Golf indendørs 

Frokost På banen 

 

Marts: Ceremonimester Leon 

De kongelige stalde 

Kanal Cafeen 

 

April: Ceremonimester Finn 

Statens Museum for Kunst 

Frokost ”The Butcher” 

 

Maj: Ceremonimester Erik 

Christiania 

Frokost Høvlen  

 

Juni: Ceremonimester Erling 

Storm P. Museet 

Petersen Familie Have  

 

Juli: Ceremonimester Armand 

Lerdue skydning 

Frokost Privat 

 

August: Ceremonimester Torben 

Nordisk Film 

Frokost Fyr & Bi 

 

September: Ceremonimester Krølle 

Christiansborg 

 

Oktober: Ceremonimester Jack 

Øksnehallen  

Frokost Tivoli Hallen 

 

November: Ceremonimester John 

Charlottenborg 

Frokost Kanal Cafeen 

 

Frokost Frk. Barners Kælder 

 

December: Ceremonimester  

Conventus 

Stormester Eyvind og Mester Erling 

 

Vulpes Veteres Arrangement onsdag den11.januar 2010 

 

Ceremonimester Jack havde arrangeret Bowling, 

Gl. Jernbanevej 31 i Valby.  

Derfor mødtes vi kl. 11:30, hvor Jack havde 

taget en anden Gammel Dansk(er) med så vi fik 

alle hilst på hinanden. 

 

Vi var 9 mand der skulle Bowle, Armand ville 

kigge på og Erik kom til frokosten.  

Afbud fra Per.  

Det var en glæde igen at se Armand.  

Det er nogen tid siden vi har haft fornøjelsen af 

at have ham med os, da han har været syg. 
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Vi tjekkede ind og formedelst 159 kr. fik vi 55 min. bowling, leje af bowling sko og en platte A. 

 

 

Vi var delt i to hold og ”dystede” så mod 

hinanden.  

 

Jack havde indsendt navnene på de 2 hold,  

så navnene var skrevet ind på skærmene.  

 

Desværre var der ikke bestilt 3 baner, så vi kunne 

spille 3 på hvert hold.  

Holdleder Finn havde 5 spillere, holdleder Niels 

havde 4 spiller. 

 

Jack havde lovet en præmie til de 2 bedste spiller.  

Vi delte os i to hold og ”dystede” så. 

Eyvind var den første, der slog den første ”strike”.  

Hvis det have været kegler vi spillede, var der råbt alle 9, men i Bowling er der 10 kegler, så der 

blev klappet. 

Vi var så heldige at baren lå lige ved siden af vores baner, der tog imod dankort. 

Præcis efter 55 min. stoppede banen automatisk.  

 

Efter bowlingen var vi både sultne OG tørstige så vi fandt hurtigt op i restauranten, efter at have 

smidt bowling skoene.  

Det var en udmærket platte til prisen og de havde noget udmærket øl, men kun et brand brændevin, 

nemlig Rød Aalborg. Men den gled ned alligevel. 

 

De to holdledere havde fået til opgave at finde Bowling vinderen. 

Resultatet blev gjort op og det viste sig at Finns hold vandt med 

507 point over Niels´ hold med 462 point. Jack havde regnet med 

at der var 2 vindere men de 2 holdledere udnævnte hele holdet 

som vinder. Så de 2 små præmier flasker, fik Finn og Niels. 

 

På et tidspunkt slog aftrædende Stormester Erik på sit glas for 

med nogle få, men velvalgte ord at overdrage værdigheden til 
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tiltrædende Stormester, Niels, som replicerede. 

 

 

Uvist af hvilken grund var Rævedusken ikke present.  

Jeg synes det lød som om nogen sagde den var til 

opbevaring hos en buntmager?? 

Endvidere blev tiltrædende Mester Eyvind, 

”præsenteret”.  

Aftrædende Stormester spenderede derefter 

en omgang brændevin. 

 

 

Efter et par timers forløb brød vi op og 

størstedelen af selskabet drog ud i den store 

verden.  

 

Dog varede 

det ikke ret 

længe før vi 

faldt ind på et 

lokalt 

etablissement ”Møllecaféen”.  

Fornuftige priser, hyggelig betjening Dorte, så 

der blev vi nogen tid indtil spærretiden ophørte. 

 

Der var nogle der foreslog at vi skulle gøre det til en tradition at Bowle hver januar. 

Det faldt ikke i god jord. Men en fin dag. 
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Vulpes Veteres Arrangement Onsdag den 8.februar 2012. 

 

Månedens Ceremonimester Finn er passioneret golfspiller og havde fået den gode idé at vi skulle 

spille golf. 

 

Vi mødtes kl. 11:30 ved FunCity Sport på Hørkær i Herlev. 

Kun afbud fra John D., som var på ferie, så 11 mand mødte op, et godt fremmøde. 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Inden vi gik i gang forklarede Finn, med Dr. Nielsen i hånden, næste alt om golf, så vi kunne forstå 

det.  

Blandt andet, hvis man slog uden for banen eller i vandet blev det beregnet som 2 slag.  

Hvilke blev gjort flere gange. 

Vi blev delt op i 3 hold, 4+4+3 mand på hvert hold og vi skulle gennem 18 baner. 

Gennemsnittet for det enkelte hold var udslags givende for om holdet blev vinder. 

 

Det kostede 104 kr. for leje af golfbane 18 huller, kølle, boldt og 3 håndmadder. 

Og så skulle vi i gang. Vi startede kl.12, da klokken blev 14:30 rykkede køkkenet, vi skulle passe på 

at fiske filerne ikke blev kolde. 
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For at ikke vente på hinanden startede vi 

forskelligt.  

Hold 1, Niels, Torben, Erik og Finn, bane 1.  

Hold 2, Krølle, Per, Leon og Eyvind, bane 6.  

Hold 3, Erling, Armand og Jack, bane 12.  

 

Ved hver bane var der en skrivepult med en hylde 

hvor der kunne stå et glas med et eller andet. 

 

Efter dysten blev der regnet, hvem var bedst?  

Det viste sig, at hold 3 havde gjort det godt og 

vandt, 86,88 og 100 slag med et gennemsnit på 

91. 

 

Præmien til alle 3, et skrabe lod, desværre uden 

gevinds.   

 

Hold 1 og 2 havde ikke fuldført alle 18 huller, som 

blev gjord færdigt efter frokosten.  

 

Derefter fortsatte vi en stund endnu med bl.a. at 

drøfte nogle misforståelser omkring den af 

Stormesteren udsendte liste over Ceremonimestre 

for de kommende måneder.  

                 Efterfølgende skulle disse ting gerne være bragt på       

                 plads. 

 

Efter have summet en stund, skiltes vore veje 

for i dag.  

Nogle indlagde dog et pitstop på Herlev kro af 

hensyn til spærretiden på vore mimrekort. 

 

Det havde været en fin dag med fornøjeligt 

golfspil, som alle deltog i med stor fornøjelse, 

selvom 18 huller måske var lige i overkanten af 

det tilladelige set i lyset af vor ringe 

træningstilstand hvad golf angår. 
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Vulpes Veteres Arrangement Onsdag den14. Marts 2012 

Månedens Ceremonimester, Leon, havde i samarbejde med Jørgen von Hahn 

arrangeret et besøg i de Kongelige Stalde ved Christiansborg Ridebane. 

  

Vi mødtes kl. 11:00 på den Snedevigs Bro (i folkemunde kaldt 

Marmorbroen).  

Leon havde taget Dr. 

Nielsen med.  

Vi var 10 mand høj.  

Afbud fra Per og Niels. 

 

Desuden kom Jørgen von Hahn som skulle være 

vor cicerone i De Kongelige Stalde. 

De kongelige stalde stammer fra 1740 og dermed 

har overlevet hovedslottets to efterfølgende 

brande i 1794 og 1884. I den ene sidefløj har der 

siden midten af 1700-tallet ligget stalde for 

Kongehusets heste og i den anden sidefløj et lige 

så gammelt 20 x 60 meter stort, højloftet ridehus, 

der giver mulighed for at ride på hestene indendørs.  

 

Efter behørigt at have hilst på hinanden gik vi 

indenfor og beundrede det smukke interiør, som 

gennem årene er blevet renoveret tid efter anden. 

Senest i 2007-2009. 

 

I staldene i 1789 var der 270 heste, i dag til daglig 

færre end 20 heste, der lægges også rum til Museet 

de Kongelige Stalde og Kareter. 

 

Jørgen von Hahn, som er medlem af Den 

Kongelige Stalds Venner, fortalte levende og 

interessant om hvad vi så. Så »Fantasi blev til 

virkelighed, og virkelighed blev til fantasi.« 

 

Eller den nye brostensbelægning: »Det er jo en pragtfuld lyd, når de står der og slår brosten ned – 

ding, ding, ding – det lyder, ligesom når barberen klipper ud i luften.« 
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Von Hahn fortalt også om det fine 

træskærer arbejde på hjul og 

trækstænger, som umiddelbart lignede 

messing. 

 

 

 

Som en tak for den gode oplevelse overrakte 

Ceremonimesteren Leon Jørgen von Hahn en flaske whisky og 

inviterede ham med til vores frokost.  

 

Frokosten indtog vi i Kanal Caféen hvor hyggede os i et par timer i selskab med von Hahn, god mad 

og gode drikkevarer. Under frokosten tiltalte von Hahn os med De, selv om vi tiltalte ham med Du. 

 

Derefter begav nogle sig til Café Nick inden vi senere spredtes med tog og metro.  

Et godt arrangement og en god dag rigere 
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Vulpes Veteres Arrangement Onsdag den 11. April 2012 

Månedens Ceremonimester Finn, syntes vi skulle se en særudstilling på Statens Museum For Kunst, 

nemlig ”Hammershøi og Europa”. 

Forårets store særudstilling har et dobbelt formål: Udstillingen præsenterer den danske kunstner 

Vilhelm Hammershøi (1864-1916) og hans kunst som fænomen.  

Derudover kaster udstillingen et nyt – og undersøgende – blik på Hammershøi ved at bringe hans 

kunst i dialog med samtidige europæiske kolleger. 

 

Vi mødtes kl. 11:00 på museet og Finn havde vanen tro taget Dr. Nielsen med så vi også fik hilst på 

ham.  

Vi var mødt 8 mand. Afbud fra John Dahl(Langeland), Niels, Erik og Torben. Og Per deltog ikke i 

frokosten. 

  

Kan man komme ind på dette kort? Ja, man  kan gå to personer ind på et PLUS  kort 

 

Det var en fin 

udstilling. Mange 

billeder, nydelig 

ophængning og godt 

belyst så man efter 

manges mening får 

fuldt udbytte af de 

mange smukke 

billeder med lys og 

skygge. 

 

Men motiverne, dem 

måtte man undre sig 

over.  
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Tomme intetsigende rum, kvinder uden man har kontakt med dem, der var et enkelt billede hvor 

man kunne se kvindes øjne, en kvinde nakken var et kapitel for sig og beskæringer som vi ikke vil 

kunne leve med i vores fortid som fotografer.  

Men det var en populær udstilling, der var et stort publikum.  

 

Der var bestilt bord Kl. 13:00, ”Hos Slagteren” på Kultorvet 5, hvor ”Hvide Lam” ligger i kælderen. 

Mens vi ventede på maden, forklarede Jack hans indtryk af udstillingen. 

 

 

 

 

 

  

 

 

Jack fortæller om sin opfattelse af Hammershøj og de andre lytter skeptiske 

 

Derefter fik vi noget god mad og drikke.  

Blandt andet en ”Gamle Jens”-osten 3 år gammel, Rom flasken måtte vi ikke selv betjene. 

 

Efter at have spist og drukket en rum tid gik vi ned i kælderen og besøgte det hvide lam, hvor man 

blandt mange andre gode ting kunne nyde en tempereret Limfjordsporter. 

Og efter nogen tid der var der nogle, som fulgte ”det gamle spor” til Café Nick. 

Igen en god dag sammen med de gamle legekammerater. 

 

Onsdag den 9. maj 2012 en vandretur på Christiania. 

Ceremonimester Erik havde planlagt et gensyn med Christiania og sat os stævne på hjørnet af 

Bådsmandsstræde og Prinsessegade kl. 11:30  

Seks mand mødte op.  

Erik, Eyvind, Finn, Niels, Leon og Torben.  

Afbud fra Per, Jack, John D. Krølle, Armand og Erling. 

 

Til vor alles udelte glæde mødte vor højtærede Stormester Niels op. Efter han har været fraværende 

de seneste par måneder pga. sygdom. Det var dejligt at se ham igen blandt os. 

 

Vi gik ind i Christiania hvor Erik inviterede os på en drink i ”Woodstock” . 

Det var et lidt andet værtshusmiljø end de vi plejer at frekventere.  

Vi fik dog hilst fint på hinanden og igen udtrykt vor store glæde ved igen at have Niels med os.  

Erik beredte os på en stor overraskelse, når vi skulle spise. Spændende. 
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Derefter begav vi os lidt rundt i ”Staden” og beundrede de mere eller mindre ´skæve’ og farverige 

bygninger og personer. Vi lagde mærke til at der var påfaldende mange mandspersoner, mærkeligt. 

 

Nå, men tiden gik og kl. 13 var der bestilt bord i café HØVLEN i Prinsessegade 77.  

Det er et etablissement hvor man godt kan spise, men ikke købe mad.  

Så Erik havde sørget for nogle sild til snapsen og købt noget smørrebrød, vi var godt sultne. 

 

Og så kom Eriks 

lovede 

overraskelse.  

 

Vi blev modtaget 

med åbne arme af 

vor tidligere 

kollega fra TV 

Drama, Katinka 

Haxthausen.  

Det var et meget 

hjerteligt gensyn. 

 

Det viste sig at Katinka næsten bor dør om dør med Høvlen og havde lovet stedets 

værtinde, Stina, at hjælpe til, da Stina var inde for at sende sin 21-årige datter af 

sted på togt med ”Georg Stage. 

 

Bordet var nydeligt dækket med bl.a. hvid dug og smukke pastelfarvede roser. 

Og Erik sørgede for der kom en O.P. på bordet, - og vi kunne gå i gang. 

 

Det var udmærket mad, Erik havde sørget for og 

Katinka sørgede godt for os indtil værtinden 

dukkede op og kunne ta´ over.  

Stina var også et hyggeligt og nydeligt bekendtskab. 

 

Undervejs i frokosten brugte Erik 

en kort pause til at overrække 

”Rævedusken” til vor Stormester, 

Niels. Denne handling har måttet 

udskydes bl.a. på grund af Niels´ 

fravær de seneste måneder. 

 

Efter et par timers tid var tiden inde til at bryde op og vi søgte 

hver især hjemad, eller hvor vi nu skulle hen. 

Nogle få gjorde et enkelt pitstop på ”Nick”. 

 

Selvom vi ikke var så mange til dagens arrangement blev det alligevel en hyggelig og god dag. 
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Vulpes Veteres Arrangement Onsdag den 13.juni 2012. 

 

Månedens ceremonimester Erling havde indkaldt os til møde ved Storm P. museet 

ved Frederiksberg Runddel kl. 11:45. 

Vi var mødt Erling, Finn, Niels, Eyvind, Krølle, Torben, Jack, Leon og Armand.  

Afbud fra Per, Erik og John D. 

 

Erling havde taget Sct. Vitus med.  

Sankt Vitus (ca. 290 - 303) var en kristen helgen, der led martyrdøden som følge af 

kejser Diocletians forfølgelse af kristne.  

Han var en nødhjælper, som skulle være særlig god til at hjælpe børn, unge og 

Vulpes Veteres med nogle små flasker, så ham fik vi hilst på - og hinanden. 

 

Kærlig hilsen 

 

Derefter indtog vi museet venligt hjulpet af en ung, yderst venlig 

og ”good-looking” kustode. 

 

Vi havde besøgt museet for 

en del år siden, men det er 

netop genåbnet efter en 

større renovering og med 

nutidens elektroniske 

gadgets bliver man ledt 

gennem samlingerne på en 

fin måde. 

 

 

 

 
           Vulpes velkomst  En ældre Vulpes 

 

 

 

 
       Kan du se 
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Kl. ca. 13 var der frokost i Petersens Gamle Familiehave på Pile Allé. 

Det var nydeligt vejr så vi besluttede os for at sidde ude.  

Vi blev betjent af en meget venlig og meget smilende servitrice, drikkevarerne var o.k. 

På et tidspunkt slår Stormester Niels på 

glasset for at sige et par ord.  

Niels har gennem foråret været igennem en 

lidt heftig sygdomsperiode og udtrykte sin tak 

for den omsorg, venlige mails og tanker, han 

havde modtaget.  

Samtidig overdrog han 

Stormesterværdigheden ”Rævedusken” til 

Eyvind, som er rykket ”op” som fungerende 

Stormester.  

Ifølge vort Reskript, er § 5 sat i kraft, som 

følge af Niels´ fravær, og Erling blev 

fungerende Mester.  

Det var dejligt igen at have Niels blandt os. 

Men Niels skal ind igen i næste uge, til en lille reparation. 
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De to første ”Sol over Gudhjem” var lige kommet, med en linie akvavit til hver, før skyerne trak 

sammen og himlens sluser åbnede sig, vi nåede lige at komme ind under markisen inden resten af 

maden kom. 

Oplevelse at maden var der forskellige meninger om. 

 

 

Vi hyggede os som sædvanligt når vi er sammen.  

Efter et par timers forløb var det tid til opbrud. 

Nogle havde andre aftaler og arrangementer, nogle tog med bus 26 mod 

Kgs. Nytorv Metro via Café Nick, til en flaske øl til 22 kr., andre gik ned 

ad Frederiksberg Alle’ sad i solskin kiggede på mennesker og nød en halv 

liter øl til 30 kr..  

Igen en god dag med fint samvær med de Gamle Ræve. 

 

 

 

 

Vulpes Veteres Arrangement Onsdag den 11.juli 2012. 

 

Ceremonimesteren Armand havde indkaldt til skydning på KFK skydebanen Selinevej 9.  

BØSSER måtte ikke medtages, stod der i indkaldelsen. 

 

Selinevej ligger så man ikke kan kommer dertil med offentlige transport midler.  

Så dem der ikke kørte i bil blev samlet op på diverse S-tog stationer og kørte med GPS til 

skydebanen.  

Der var et par stykker der kørte vild og endte på lossepladsen.  

Men alle kom frem, 11 mand, kun John havde sendt afbud. 

Det var dejligt at se Niels havde det godt, efter det sidste hospital besøg, han drak ikke mælk i dag. 

 

 

Vi skulle mødes 

kl.12:00 og 3 biler 

var fremme ved 

indgangen kl.11:45 

og ventede på 

Ceremonimesteren.  

Det viste sig at han 

stod på 

skydebanen og 

ventede.  

Ved hjælp af 

telefon fandt vi 

hinanden. 



 

VULPES VETERES 
 

Oplevelser & Møder 

 

 

  

 

213 

 

 

Vulpes skydeinstruktør Bjørn gav os først et indsigt omkring sikkerhed og om hvordan man 

behandlede en bøsse og viste os hvordan ”duen” fløj ud, ca. 1 m. ved siden af os. Alle skulle have 

øre værn på og dem der skød skulle have briller på. 

Selv om vi var 11 mand var der kun 7 skytter, men så var chancen også større for at vinde.  

 

Først blev der skudt 5 skud, derefter 2 x 10 skud i alt 25 skud.  

Per fik hvis ondt i skulderen, så han oppede af efter 15 skud.  

 

Jack blev nummer 1. med 18 fuldtræffere  

  

Som der står i skydeprotokolen blev Finn hjulpet meget, det var også kedeligt at han kun ramte 2 

gange.    

Efter skydningen skulle vi have frokost, som Armand skulle have haft med, men det var lavet om, 

vi skulle til Glostrup og spise. Så hurtig ind i bilerne og hjem til Armand.  

Erik havde ikke tid til frokost, så han forlod os. 
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Skyde instruktør Bjørn deltog i frokosten sammen med en nabo. 

 

Menuen bestod af 4 slags sild, rejer og ål, 4 slags varmt m. m. og en kæmpe gorgonzola til at slutte 

af med. 

Selv følgelig var der også linie akvavit og øl til maden. 

 

Da vi var mætte betalte vi til Armand, selv om han ikke ville have noget for maden. 

 

En god og sjov dag. 

 

 

 

Vulpes Veteres Arrangement Onsdag den 8. august 2012. 

 

Dagen i dag var Torbens debut som 

ceremonimester og han havde sat 

os stævne ved kiosken på Valby 

station kl. 11:00. 

Afbud fra Erling, Niels, John 

Dahl og Finn.  

 

Efter at have hilst hjerteligt på 

hinanden og udvekslet de seneste 

politiske finter, gik vi i samlet 

trop til Nordisk Film på Mosedalvej, her stod Per 

og tog imod os. 

 

Torben havde bestilt en rundvisning til os kl. 11:30.  

På det tidspunkt dukkede en fyr ved navn Morten op 

og bød os velkommen.  

Det viste sig han havde de seneste 3½ års tid 

arbejdet deltid på DR P4 Kbh. Trafik samtidig med 

at han studerede filmhistorie på KU og så dette 

deltidsjob på Nordisk Film. Så han havde nok at se 

til. 

Han havde talegaverne i orden, så han fortalte livligt 

og efter alles opfattelse kompetent, om Ole Olsens 

start med Nordisk Film fra 1905/06 og til i dag. 

 

Ole Olsen var nok en mand man skulle passe på, var han en svindler?  

Han svindlede med et foto, som blev sendt ud i verden.  

På et billede han sendte ud, så det ud til at Nordisk Fim havde gang i det, men masser af folk og 

udstyr. Et foto han havde manipuleret. 

Når der blev lavet film der skulle have 2 forskellige afslutninger.  



 

VULPES VETERES 
 

Oplevelser & Møder 

 

 

  

 

215 

 

Til det østeuropæiske publikum kunne man ikke leverer en lykkelig udgang på filmen, de skulle 

have en tragisk, med død og ulykke, resten af verden have det godt med en lykkelig udgang.    

 

Vi startede på scene 2, der er fredet som verden 

ældste, eksisterende filmstudie med forskelligt 

udstyr. Scene 2 lå på første sal med et tag af 

råglas for at give et blødt lys.  

 Nede under så vi forskellige eksempler på film 

stumper, Nordisk havde lavet, blandt andet en 

film med 2 forskellige afslutninger.  

En hest bliver hejst op i et cirkus på en plade, 

med rytter. Hesten skulle springe ca.5 m. ned.  

I den ene film sprang hesten og ingen kom til 

skade. 

I den anden film faldt hesten så både rytter og 

hest døde.   

 

Derefter fik vi indblik i hvordan man lavede 

lyd til film.  

I et lille lyd dødt studie med sand, grus, hø, en 

halv bil, brosten m.m., demonstrerede Morten 

hvordan man lavede lydeffekter.   

Derefter de øvrige studier og andre faciliteter 

og originale kostumer m.v. 

 

Rundvisningen varede ca. 5 kvarter og sluttede 

af med et besøg i deres forretning hvor vi 

kunne se og købe forskellige ting. 
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Vi gik bagefter ned på Café Fy og Bi på Valby Langgade. Her havde Torben bestilt bord til os. 

Under den gode hyggelige frokost ville Ceremonimesteren gerne synge det lille vers som var sendt 

sammen med indkaldelsen. ”Den lille mand med den store næse o.s.v.”. 

Torben havde fundet den i en gammel sangbog fra OB tiden. 

Jack begyndte straks at synge, men ifølge 

Torben på den forkerte melodi.  

Det skulle være på ”Der bor en bager”.  Torben 

sang den alene.  

Heldigvis var vi alene i Cafeen. 

En god og hyggelig frokost med en god 

betjening. 

 

Efter at have spist satte vi os udenfor i det fine 

vejr og nød en Cappuccino eller en øl eller hvad 

man nu havde lyst til. 

 

Nogle af os på mimrekort må jo vente til efter 

17 at tage med toget, man vil jo helst ikke bruge 

sit klippekort. 

Så hellere spendere pengene på en drink og 

hyggeligt samvær, så vi gik på café Guinness 

hvor flere af os for første gang i rigtig mange år 

fik ” a pint”, herligt. 

 

Igen en fin dag sammen med de Gamle Ræve. 

 

 

 

Vulpes Veteres  Arrangement  Onsdag den 12. september 2012. 

 

Denne måneds Ceremonimester Krølle havde indkaldt os til at mødes i den nordlige buegang på 

Christiansborg Ridebane kl. 11:00. Det gjorde 10 mand, der var et par stykker der brokkede sig, de 

havde fortrukket den ”Snedevigs Bro”. Afbud fra Armand og Per. 
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Det var utroligt fint eftersommervejr så vi stod i det lune solskin og hilste på hinanden med en 

”Halvbitter”.   

 

Krølle havde arrangeret at vi skulle se De Kongelige Repræsentationslokaler på Christiansborg, så 

der gik vi hen til kl. 11:30.  

Det koster normalt 80 kr. for pensionister. Hvordan vides ikke, men vi kom ind uden at betale. 

 

Vi skulle have 

overtræks sko på. 

Der var enkelte 

der havde det lidt 

svært at nå ned til 

deres sko, så der 

måtte lidt hjælp 

til. 

Der skulle også 

skrives i 

gæstebogen 

 

 

Nogle af lokalerne havde de fleste af os stiftet 

bekendtskab med i embedes medfør, men det var 

anderledes nu hvor man kunne gå stille og roligt rundt, 

se og beundre de mange fine lokaler med deres 

smukke inventar, møbler, lamper, malerier, tæpper etc.  

Og naturligvis Bjørn Nørgaards utroligt smukke og 

omfangsrige gobeliner i Riddersalen. 

Gobelinerne var ophængt med velcrobånd så de hurtig 

kunne tages ned i tilfælde af brand. 
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Men Gamle Ræve bliver også sultne, tørstige og trætte i bentøjet, så kl. 13 var der bestilt bord til os 

i ”Tivoli Hallen” hvor vi fik noget god mad, godt ”Fur” øl og silden og osten gled som sædvanligt 

ned med ”O.P. Andersson”. 

 

Betjeningen var i top, en nydelig, ung og veltalende servitrice, Nicoline og værtinden selv.  

Så vi var i gode hænder. Joh, de Gamle Ræve hyggede sig rigtigt og sang blandt andet snapse 

sangen. Værtinden måtte vise os en bog hvor hun var afbillede og blev omtalt for det gode 

smørrebrød. 

 

Under frokosten spurgte Finn Niels om hvornår han skulle havde Rævedusken tilbage fra Eyvind, 

nu hvor det så ud til at han var rask.  
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Niels fortalte at Eyvind og han var blevet enig om at Eyvind skulle forsætte som Stormester resten 

af året og Erling var så Meste resten af året.  

Finn mente ikke at de bare sådan kunne lave en aftale ud vi andre blev inddraget.  

Nu blev det vanskeligt.  

Jack forslog at der blev valgt en dirigent, som skulle foretage en afstemning.  

1) Om Niels stadig var syg. 2) Hvis ikke, om Niels og Eyvind bare kunne lave en aftale om at 

Eyvind skulle forsætte året ud som Stormester. 3) Dernæst, om de også kunne udnævne Erling til 

Mester, uden afstemning, resten af året.  

Der blev foreslået at der skulle være en skriftlig afstemning, det blev der dog ikke til noget af.  

I juni hvor Eyvind fik Rævedusken var Erling Ceremonimester og blev derfor Mester, men var det 

så kun for denne ene måned eller skulle næste måneds Ceremonimester overtage Mester titlen?  

Der var mange svære spørgsmål.  

Mon der kommer ændringsforslag til reskriptet?  

 

Efter at have spist og hygget os i Tivoli Hallen spadserede vi over mod Gl. Strand hvor vi i nr. 48 

faldt over Kunstforeningens ude servering, hvor man både kunne få kaffe og kage og øl m.m.  

Solen skinnede behageligt og næsten ingen vind, så vi slog os ned der, for en stund.  

Man skulle tro det var lige før de Gamle Ræve blev forårskåde for størstedelen af de unge damer, 

der passerede vore borde blev spurgt om de kom fra Horsens. Dette affødte adskillige korte og 

længere passiarer, som for de flestes vedkommende gav anledning til megen moro. 

 

Nå, men solen gik sin gang og det blev køligere så næste stop blev vor gamle kending i 

Nikolajgade, Café Nick, hvor nogle af os brugte nogen tid med hyggesnak og indtagelse af 

alkoholiske drikke inden det blev tid at søge mod ”hullet” i jorden, Metroen. 

Men det havde igen været en fin og god dag sammen med de gamle gutter. 

 

 

Vulpes Veteres Arrangement Onsdag den 10. oktober 2012. 

 

Ceremonimester Jack havde udtænkt at vi skulle en tur på Halmtorvet i København, nærmere 

betegnet Øksnehallen ved den gamle kødby. 

Men inden da, kunne dem som kom for tidligt, mødes på Jernbanecaféen i Reventlowsgade  

kl. 11:00. hvor vi kunne holde et formøde med en lille formiddags-ting. 

 

Efter nogen tid der gik vi mod Halmtorvet for at være ved Øksnehallen kl. 11:45. 

Så mødtes vi ”alle” mand, men desværre afbud fra Finn, Armand, Niels og John 

Dahl. 

Vi sendte Niels nogle gode tanke, han var på Herlev Hospital igen. 

Derefter fremdrog Jack, en flaske brændevin af en hidtil ukendt oprindelse.  

Jack påstod han havde købt den i ”Brugsen”.  

Men den troede vi nu ikke på.  
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Den var nemlig af mærket ”Vulpes” og smagte fremragende. 

Jack måtte gå til bekendelse og indrømme at han selv havde lavet 

den på Vodka og Valnødder. 

Go´ var den i hvert fald.  

 

 

 

 

 

 

 

Vejret var utroligt smukt og mens 

vi stod derude på Halmtorvet og 

hilste på hinanden, passerede en 

Gammel Carlsberg ølvogn trukket 

af nogle flotte Jyske heste. Et syn 

for guder. 

 
Vi skulle i Øksnehallen for at se en udstilling med 

billeder af Steve McCurry. 

 

Steve McCurry arbejder med fokus på de 

menneskelige tilstande og de mange kulturer rundt 

om i verden. Han er drevet af en medfødt 

nysgerrighed og forundring over, hvad verden har 

at tilbyde. Med en utrolig evne til at krydse 

grænser både for sprog og kultur fanger han de 

fantastiske historier af menneskelig erfaring.  

Steve McCurry har dækket mange internationale 

konflikter i hele verden.  

 

Hans karriere startede, da han i 1979 krydsede 

den pakistanske grænse til det konflikthærgede 

Afghanistan. Forklædt som indfødt og med 

filmrullerne syet ind i sit tøj, blev han den første 

fotograf, der kunne bevidne kampene i landet.  

Han vandt med denne reportage fra Afghanistan 

sin første pris (efterfulgt af mange andre) i 1980, 

det var Robert Capa Medal prisen for bedste 

fotoreportage i udlandet. 

 

Det var utroligt flotte, smukke og overvældende billeder. Det kunne vi vist alle skrive under på.  

De blev præsenteret meget fint. Det var en god oplevelse 
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Kl. 13 var der frokost i Frk. Barners Kælder, Helgolandsgade 8A.  

 

Der var godt øl og go´ brændevin samt et passende udvalg af smørrebrød m.m., så der hyggede vi 

os et par timers tid.  

 

Inden nogle af os spadserede over på Pinden i 

Reventlowsgade hvor vi kunne fordrive 

ventetiden til ”Spærretidens” ophævelse kl. 17. 

Men de havde Limfjordsporter, som de solgte af. 

Atter en fin og oplevelsesrig dag sammen med 

De Gamle Ræve. 

 

 

Vulpes Veteres Arrangement Onsdag den 14.november 2012. 

 

 

Månedens ceremonimester John D., havde indkaldt os til at mødes i gården til Charlottenborg på 

Kgs. Nytorv kl. 10:45.  

Det gjorde 9 af os, Ceremonimester John var der ikke og Per og Jack havde meldt afbud.  

Da kl. var ca. 10:50 ringede Ceremonimesteren til os og beklagede han var forsinket bl.a. forårsaget 

af nogle interne forviklinger og ikke mindst diverse aflysninger på S-banen. Men han ville dukke op 

snarest muligt. Det var en lidt kølig formiddag, så vi ville indendørs.  

To muligheder. Gå ind på museet og se udstillingen eller gå på ”Skindbuksen” og drikke en øl. 

Vi valgte at forlægge residensen til ”Skindbuksen” i Lille Kongensgade 4 og ringede til John og 

fortælle ham at han kunne finde os der. 

 

Efter 30 min. dukkede John op sammen med Dr. Nielsen og beklagede o.s.v. – og vi havde nu kun 

lidt over en ½ time til at besøge ”Gesamt” på Charlottenborg.  

 

”Gesamt” er meget kort fortalt et værk, der drejer 

sig om lydfiler, film og fotos, som danner et 

værk, der sammensmelter de seks genrer.  

Ud over César Franck er det en omkalfatring af 

Joyces Ulysses, et klip med Sammy Davis Jr. der 

stepdanser, Zeppelintribunen af Hitlers 

hovedarkitekt Albert Speer, 3. akt, scene 6 af 
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August Strindbergs 'Faderen' og Paul Gauguins billede 'D'où venons-nous? Que sommes-nous?  Où 

allons-nous?' 

 

Nogen Vulpes mente at oplevelsen nærmest var en gang ”Kejserens nye klæder”, men retfærdigvis 

må det siges at man måske skulle have brugt noget mere tid på det. 

 

KL 12.30 var der frokost på Kanal Caféen. Der fik vi så 

noget god mad og hvad der til hører, så det kunne vi godt 

bruge et par timer på.  

Derefter lagde nogle af os endnu en gang turen forbi Café 

Nick på vejen hjem. 

 

Selvom starten på dagen var lidt ”skæv” endte den nu godt 

som det altid gør når de Gamle Ræve har været sammen. 

 

 

 

 

 

Vulpes Veteres Conventus 2012 Onsdag den 12.december 2012. 

 

Stormester Eyvind havde indkaldt 

til at mødes i den nordre pavillon på 

den ”Snedevigske Bro” kl. 12:30. 

Afbud fra Armand(forkølet), 

Erik(Dubai) og Erling(Tenerife). 

Efter et have hilst på hinanden over 

en/to ”Skt.Vitus” og udvekslet de 

første nyheder trak vi over mod 

Kanal Caféen, da det var lidt små 

koldt. 

Vel ankommet til Caféen fik at vide 

vi var for tidligt på den, Kl. var 10 

på tretten.  

Så vi måtte pænt trække udenfor 

igen. I kulden. Lokalet var optaget 

af andre. 
 Den Snedvigske bro 

 

Kl. 13 blev det så vores tur og vi kom indenfor i varmen i lokaler fyldt til bristepunktet.  

I ”vores” lokale kunne vi lige nøjagtig presse os ind, da der lige indenfor døren tv. Stod et bord med 

to spisende personer. 

I den sammenhæng var det godt vi kun var ni og ikke tolv.  

Vi skal nok seriøst overveje om vi oftere skal afholde Conventus her. 

Men vi blev bænket og som noget af det første kundgjorde kassemester Krølle at den første omgang 

og den første flaske snaps var på V.V.s regning. 
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Vi blev enige om at spise først, i håb om, at det par der sad i samme rum, var færdige og gik. 

Så blev der ellers bestilt mad. Efterhånden var vi også godt sultne og tørstige. 

Under frokosten kom der SMS hilsner fra Erik i Dubai og Erling fra Tenerife. 

Mad og drikkevarer var som sædvanlig i top så vi brugte en god tid til at nyde det. 
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Da det fremmede par var gået, og vi var alene, gik vi over til Conventus. 

 

1. Valg af dirigent. 

Per blev foreslået og valgt. 

2. Året, der gik v/ Stormesteren. 

Stormesteren berettede i korte træk om 

årets gang i Vulpes Veteres og henviste 

i øvrigt til den af Jack oprettet ”Sky” 

for ”Krøniken” www.live.dk, hvor man 

kan gå ind og læse ”Krøniken” for alle 

årene og se samtlige billeder.  

Initiativet var taget, fordi det var for 

dyr at printe alt ud og sende det til alle.  

Der var i forsamlingen lutter rosende 

ord til Jack for det store arbejde han har 

lagt i ”Krøniken”.  

Da Jack havde lavet en lille fejl, kunne 

det lyde som om at alle ikke havde 

været inde og se ”Krøniken”.  

Er blevet rettet. 

Blandt andre ting nævnte Stormesteren også at vi for første gang i nogen tid ikke havde 

bevæget os udenfor det ”snævre” HT-område ved vore arrangementer.  

Det skulle han aldrig have gjort. Se under pkt. 4. 

3. Fremlæggelse af regnskab/budget ved Stormester/Kassemester. 

Udsættes til samling i januar 2013, da man så har hele året 2012. Kassemester Krølle 

oplyser at d.d. er kassebeholdningen kr. 3322,77. 

4. Kontingent. 

Kassemesteren foreslår uændret kontingent på kr. 400,- pr. år. og beder om at beløbet vil 

blive indbetalt i perioden 1.-31.januar 2013.  

Stormesterens bemærkning om hvor i geografien vi bevæger os med vore arrangementer 

affødte nogle bemærkninger og til tider en lidt heftig debat om, ”hvilken udvikling vi 

ønsker med hensyn til hvor langt vi skal bevæge os ud i fædrelandet ved vore 

arrangementer”.  

En Vulpes meddelte afbud til alle rejser uden for HT og han overvejede en udmelding af 

Vulpes, da han mente udviklingen gik den forkerte vej. 

Det handlede blandt andet om, hvor meget fællesskabet skal betale og/eller om der skal 

være tale om hel eller delvis brugerbetaling.  

Dette emne vil blive genstand for en nærmere drøftelse. 

http://www.live.dk/
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5. Behandling af indkomne forslag. 

Der var ikke indkommet nogen forslag. 

6. Valg af Mester for 2013. 

To kandidater blev foreslået, Per og Torben.  

Torben blev valgt og er således Mester for det kommende år. 

7. Kommende Ceremonimestre. 

Følgende meldte sig som Ceremonimestre for de første fem mdr. i 2013. 

Januar Finn A. - Februar John D. - Marts Niels S. - April Finn A. - Maj Leon M.  

8. Eventuelt.  

Intet. 

 

Efter således at være 

kommet vel gennem 

julefrokost og Conventus 

var der også gået nogle 

timer, så det var tid til 

luftforandring. Vi ønskede 

hinanden God Jul og trak 

udenfor i vintermørket og 

kulden. Nogle for at finde 

hjemstavnen og andre for 

lige at tage den 

efterhånden traditionelle 

tur forbi Café Nick, hvor 

John førte sig frem, fordi 

Herdis & John lige havde 

holdt Guldbryllup. 

 

 

 

 


